

上饶师范学院

2025 年国际学生招生简章

Shangrao Normal College

2025 Admission Guide for International Students

【学校概况】

[College Overview]

上饶师范学院坐落于素有“上乘富饶、生态之都”“八方通衢”和“豫章第一门户”美誉的江西省上饶市，前身是 1958 年创建的上饶师范专科学校，2000 年升格为上饶师范学院。2022 年入选教育部师范教育协同提质计划重点支持院校。2024 年成功获批硕士学位授予单位。

学校拥有信州区和弋阳县两个校区，校园占地总面积 1700 余亩，校舍建筑总面积 63.5 万平方米。在校生数 15936 人，教职工 1210 人，其中教授（正高级）职称 102 人，副教授（副高级）职称 264 人，博士 307 人。设有 14 个二级学院，41 个本科专业。学校积极拓展国际合作办学项目，目前已与美国、英国、加拿大、俄罗斯、马来西亚、印度尼西亚等国 15 所高校开展了多层次、多渠道、多样化的国际合作办学。

Shangrao Normal College is located in Shangrao City, Jiangxi Province, renowned as a "Land of Abundance and Ecological Capital," "a Hub of Connectivity," and the "First Gateway to Yuzhang." Its

predecessor, Shangrao Teachers College, was established in 1958. In 2000, it was upgraded to Shangrao Normal College. In 2022, it was selected as a key supported institution under the Ministry of Education's Collaborative Quality Improvement Plan for Teacher Education. In 2024, it successfully obtained approval to become a master's degree-granting unit.

The College has two campuses, in Xinzhou District and Yiyang County, covering a total area of over 1,700 mu (approximately 113 hectares), with a total floor area of 635,000 square meters. It has an enrollment of 15,936 students and a faculty and staff of 1,210, including 102 professors, 264 associate professors, and 307 doctoral degree holders. The College comprises 14 secondary colleges and offers 41 undergraduate programs. It actively promotes international cooperative education programs and has established multi-level, multi-channel, and diverse international collaborations with 15 universities in the United States, the United Kingdom, Canada, Russia, Malaysia, Indonesia, and other countries.

【汉语项目简介】

[Chinese Language Program Introduction]

非学历汉语语言生：通过一年的汉语学习，使汉语水平不同的留学生能够熟练应用日常必要的汉语进行沟通交流，能基本满足在使用

汉语的国家或地区生存的一般要求，为继续学习和研究汉语及中国文化打下基础。完成规定学时，成绩合格者可获得结业证书。

Non-Degree Chinese Language Program: Through one year of Chinese language study, international students with varying initial proficiency levels will become skilled in using basic Chinese for daily communication. They will be able to basically meet the general requirements for living in Chinese-speaking countries or regions and lay a foundation for further study and research in the Chinese language and culture. Students who complete the required course hours and pass the assessments will receive a certificate of completion.

【申请和录取程序】

一、提交申请材料：

1. 《申请表》
 2. 护照信息页
 3. 《外国人体格检查表》
 4. 最高学历证明及相应学历成绩单
 5. 近期免冠照片 jpg 格式电子照片（白色标准证件照，大小为 100-200KB，尺寸大于 295*413 像素）
 6. 无犯罪记录证明
 7. 资金证明（不低于 3 万人民币）
- 二、材料审查
- 三、面试

四、录取

[Application and Admission Procedures]

1. Required Documents:

- (1) *Application Form for International Students to Shangrao Normal College;*
- (2) Scanned copy of the original passport pages;
- (3) *Physical Examination Record for Foreigner;*
- (4) Highest academic certificate and transcript;
- (5) Recent passport-style color photo with full face, front view, no headgear, against a white background (JPG format, 100~200KB, minimum photo size 295*413);
- (6) Non-criminal Record Report;
- (7) Proof of funds (no less than 30000 RMB).

2. Verification and Assessment

3. Interview

4. Admission

【关于费用】

1. 学费: 4000 元/学年
2. 住宿费:
 - (1) 尚书苑四人间, 2000 元/学年;

- (2) 尚书苑二人间, 3000 元/学年。
3. 代收学杂费: 600 元/学年 (学习结束时结算, 多退少补)
4. 代收空调押金: 200 元/学年 (学习结束时根据空调使用状况进行结算)
5. 保险费: 800 元/年 (自行购买)
6. 体检费: 400 元 (交给医院或体检机构)
7. 办理居留许可证件费: 400 元/年 (交给出入境)

[Fees, Costs, and Expenses]

- 1.Tuition: 4000RMB/Year
- 2.Accommodations:
- (1) Shangshuyuan, 4-person room, 2000RMB/Year;
- (2) Shangshuyuan, double room, 3000RMB/Year.
3. Books & miscellaneous fees: 600RMB /Year (Balance payable upon completion)
4. Air conditioning deposit: 200RMB/Year (Final billing upon course completion, based on actual air conditioning usage)
5. Insurance: 800RMB/Year (Self-procurement)
6. Physical examination: 400RMB (Submitted to hospital or medical institution)
7. Residence permit: 400RMB/Year (Submitted to the Entry-exit)

【联络方式】

上饶师范学院国际交流与合作处（国际教育学院）

地址：中国江西省上饶市信州区志敏大道 401 号

电话：+86-793-8150106

网址：<https://www.sru.edu.cn>

邮箱：international@sru.jx.cn

[Contact Us]

Office of International Exchange and Cooperation (School of International Education), Shangrao Normal College

Address: No. 401, Zhimin Road, Xinzhou District, Shangrao City, Jiangxi Province, China

Telephone: +86-793-8150106

Website: <https://www.sru.edu.cn>

Email: international@sru.jx.cn